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درمکتب امام

این پسند ملت ما نیست
این آقایانی که هی می روند سراغ اینکه ببینیم چطور یک ]قانونی [ باشد، پسند 

غرب باشد، پسند غرب آن است که ما همه چیزمان را تقدیمشان بکنیم و بی چون و 

چرا، این پسند غرب است. اگر آقایان این را می خواهند، این پسند ملت ما نیست.

صحیفه امام؛ ج11؛ ص51 - قم؛ 24 آبان 1358

لاریجانی در دیدار رئیس  کمیته سیاست خارجی
 مجلس پرتغال:

اتحادیه اروپا نقش روشنی
 در مبارزه با تروریسم ندارد

رئیس  مجلس شورای اســامی با اشاره به نقش کمرنگ 
اتحادیه اروپا در مبارزه با تروریسم و حل سیاسی بحران های 
منطقه گفت: اتحادیه اروپا نقش پررنگ و روشنی در مبارزه با 

تروریسم ندارد.
ســرخیو سوســا پینتو رئیس کمیته سیاســت خارجــی و جوامع 
پرتغالی زبــان مجلس پرتغال با  علی لاریجانی رئیس  مجلس شــورای 

اسلامی دیدار و گفت وگو کرد.
لاریجانی در ابتدای این دیدار با اشــاره به پیشــینه طولانی روابط 
ایران و پرتغال گفت: در فضای جدید پیش روی دو کشور، علاقه مندی 
به توسعه روابط فیمابین به  ویژه در زمینه های اقتصادی و تجاری وجود 

دارد که باید از آنها به نفع دو ملت استفاده کرد.
وی افزود: ســطح روابط اقتصادی فیمابین نســبت به ظرفیت های 
فراوان دو کشــور ناچیز اســت و با افزایــش همکاری ها در زمینه های 
صنعتی و انرژی های فســیلی و تجدیدپذیر می توان ســطح روابط دو 

کشور را ارتقاء داد.
رئیس  مجلس در ادامه این دیدار با اشــاره به ثبات امنیتی ایران در 
میان بحران تروریستی کشورهای منطقه گفت: تروریست ها نتوانسته اند 
خدشــه ای به امنیت و ثبات ایران وارد کنند چون جمهوری اســلامی 
ایران خود را متعهد به مبارزه عملی با تروریسم و افراطی گری در همه 

اشکال آن می داند.
لاریجانی افزود: ما بنا به تقاضای دولت های عراق و ســوریه به آنها 
در مبارزه با تروریسم کمک کردیم چون بیم آن می رفت اوضاع در این 
کشورها همانند لیبی شود ولی اکنون این کشورها پیشرفت های خوبی 

در راه مبارزه با تروریسم داشته اند.
وی در همین راستا با اشاره به جنگ علیه تروریست ها در حلب گفت: 

آزادی حلب برای تقویت امنیت سوریه حائز اهمیت بود.
رئیس  مجلس با اشــاره به نقش کمرنگ اتحادیه اروپا در مبارزه با 
تروریسم و حل سیاســی بحران های منطقه گفت: اتحادیه اروپا نقش 

پررنگ و روشنی در مبارزه با تروریسم ندارد.
لاریجانی با بیان اینکه کشورهایی که به تروریست ها کمک می کنند 
در اشتباه هستند گفت: تروریسم پدیده ای قابل مهار نیست و در آینده  

گریبان گیر حامیان آن خواهد شد.
به گزارش خانه ملت، ســرخیو سوسا پینتو رئیس  کمیته سیاست 
خارجی و جوامع پرتغالی زبان مجلس پرتغال نیز در این دیدار با اشــاره 
بــه عزم ملی پرتغال برای توســعه روابط با ایــران و با تجلیل از نقش 
جمهوری اســلامی ایران در مبارزه با تروریســم گفت: دولت و مجلس 
پرتغال از افزایش سطح مراودات خود با جمهوری اسلامی ایران در ابعاد 

مختلف استقبال می کنند.
وی افزود: پرتغال دید مثبتی نســبت به ایجاد تسهیلات در صدور 
روادید برای ایرانیان دارد و این کلید افزایش روابط دو ملت به  ویژه روابط 

توریستی فیمابین است.
سی. بی. اس نیوز:

موضع گیری ایران درباره ساخت پیشران هسته ای
تاثیری بر برجام نخواهد گذاشت

شبکه خبری آمریکایی اقدام هفته گذشته رئیس جمهور ایران 
در دستور تولید پیشران هسته ای را »نوعی ژست گرفتن« نامید.

شبکه خبری »سی. بی. اس نیوز« در تحلیلی پیرامون سفر »یوکیا 
آمانو« مدیرکل آژانس بین المللی اتمی به ایران که روز یکشنبه صورت 
گرفت، نوشت: »حسن روحانی« رئیس جمهور ایران گفته است اگر دیگر 
کشــورها نیز مفاد برجام را رعایت کنند،  ایران نیز آن را رعایت خواهد 
کــرد و تاکید نمود که گزارش های آژانس بین المللی اتمی باید »فنی و 

بی طرفانه« باشد.
بر این اســاس، آژانس بین المللی اتمی ماه گذشته از افزایش جزیی 

ذخایر آب سنگین ایران خبر داده بود.
به گزارش فارس، این شبکه در تحلیلی کوتاه نسبت به سخنان هفته 
گذشته رئیس جمهور ایران در پیگیری طرح پیشران اتمی و بهره گیری 
از کشتی های اتمی نوشت: حسن روحانی  هفته گذشته در واکنش به 
اقدام اخیر کنگره آمریکا در تمدید طرح تحریم های ایران )هفته گذشته 
بطور خودکار قانونی شــد( دستور طرح ریزی برنامه هایی برای ساخت 

پیشران های اتمی داد.
بر این اساس، اقدام جدید حسن روحانی  بطور گسترده ای به عنوان 
»ژست« تلقی گردید به طوری که این موضع گیری تاثیری بر توافق مهم 

با قدرت های جهانی نخواهد گذاشت.
حسن روحانی در نامه ای به »محمدجواد ظریف« وزیر امور خارجه 
ایران نوشــته بود: »در اجرای مصوبات شورایعالی امنیت ملی و هیئت 
نظارت بر اجرای برجام، به وزارت  امور خارجه دستور داده می شود نسبت 
به اجرای مراحل پیش بینی شــده در »برجام« برای رسیدگی به موارد 
 نقض، اقدام نموده و دیگر پیگیری های حقوقی و بین المللی لازم را نیز 

به طور جدّی معمول دارد. «
بر این اســاس، رئیس جمهور ایــران همچنین در نامه ای به رئیس 
سازمان انرژی اتمی ایران نوشته بود: »نظر به این که دولت آمریکا نسبت 
به اجرای تعهدات خود در برجام تاکنون تعلّل و اهمال نموده و با توجه 
به  تمدید اخیر قانون تحریم های ایران )آیسا(  که جمهوری اسلامی ایران 
از پیش چنین اقدامی را بعنوان نقض  برجام اعلام کرده بود، در اجرای 
مصوبات شــورایعالی امنیت ملی و هیئت نظــارت بر اجرای برجام، به 
سازمان  انرژی اتمی ایران دستور داده می  شود در توسعه برنامه صلح آمیز 
هسته ای کشور در چارچوب تعهدات  بین  المللی جمهوری اسلامی ایران، 

مأموریت های زیر را اجرا  نماید: 
 1. برنامه ریزی برای طراحی و ســاخت پیشــران هســته ای جهت 
بهره گیــری در حــوزه حمل ونقل دریایی، با  همــکاری مراکز علمی و 

تحقیقاتی. 
 2. مطالعه و طراحی »تولید ســوخت« مصرفی پیشران هسته ای، با 

همکاری مراکز علمی و تحقیقاتی.«

جزئیات تازه ای از اختلاس در صندوق ذخیره فرهنگیان
بقیه از صفحه 2

حاشیه های مالی بانک سرمایه
 در دوره اصاحات

به گزارش راه دانا، محمود فرشیدی وزیر اسبق آموزش و پرورش  در 
خصوص اختلاس های گسترده در صندوق ذخیره فرهنگیان اظهار داشت: 
ادعاهای بی اساسی مبنی بر اینکه این تخلفات و اختلاس ها از دولت های 
قبلی بوده اســت مطرح می شــود اما تا جایی که بنده مسئولیت داشتم 

هیچ یک از این تخلفات مربوط به دوره های قبلی نبوده است.
 وی با بیان اینکه در دولت های هشــتم و هفتم نیز صندوق ذخیره 
فرهنگیان حاشیه های مالی داشت عنوان کرد: در دوران اصلاحات نیز بانک 
سرمایه دچار حاشیه های مالی شد که البته به گستردگی مشکلات مالی 
مربوط به دولت یازدهم نبود؛ برخی ادعا می کنند این اختلاس ها مربوط به 
دولت های قبلی است اما تاکنون هرکس بازداشت شده از دست اندرکاران 

این دولت بوده است.
اختاس بی سابقه!

وزیر اســبق آموزش و پرورش با بیان اینکه دولت در مسئله صندوق 
ذخیره فرهنگیــان فرافکنی می کند عنوان کرد: هر چه تحقیقات از این 
صندوق بیشتر می شــود، رقم اختلاس بالاتر می رود تا جایی که شواهد 
نشــان می دهد، رقم اختلاس در صنــدوق ذخیره فرهنگیان تا 12 هزار 

میلیارد تومان نیز رسیده است.
 فرشــیدی عنوان کرد: متأسفانه در طول تاریخ انقلاب بالاترین رقم 

اختلاس در کشور در جایی رخ داده است که متعلق به فرهنگیان و معلمان 
است که جزء مظلوم ترین اقشار جامعه هستند که روحانی باید نسبت به 
بررســی و بازگرداندن این مبالغ دستور ویژه و اکیدی را بدهند که مانند 

حقوق های نجومی روی آن سرپوش گذاشته نشود.
وی همچنین افزود: برخی وام های بســیار مسئله دار در بانک سرمایه 
پرداخت شده است به عنوان مثال مبلغ 3 هزار میلیارد وام پرداخت شده 
است که این وام تنها با یک وثیقه 30 میلیاردی پرداخت شده است هرچند 
فرد مذکور بخشــی از این وام را تسویه کرده است اما 1000 میلیارد به 

بانک سرمایه بدهی دارد.
اعطای وام های خانوادگی

وزیر اســبق آموزش و پرورش در ادامه گفت: یکی از مشکلات اصلی 
بانک سرمایه و صندوق ذخیره فرهنگیان این بود که برخی از افراد با اعمال 
نفوذ، وام های میلیاردی را در قبال وثیقه های اندک دریافت می کردند که 

همه این موارد با پارتی بازی و تبانی صورت گرفته است.
فرشــیدی با اشاره به صحبت های ســخنگوی دستگاه قضا مبنی بر 
تأسیس شرکت های خانوادگی در این صندوق و اعطای وام های خانوادگی 
اظهار داشت: تمام افرادی که برای این تبانی ها دستگیر شده اند مربوط به 
دولت فعلی هستند و برخی از این افراد نیز به صورت خانوادگی دستگیر 

شده اند.
وی تصریح کرد: اگر خوشــبینانه نگاه کنیم اعتماد به هم حزبی ها و 
ورود برخی از جریان های سیاسی به صندوق ذخیره فرهنگیان در نهایت 

باعث شد که برخی از این اعتمادها سوء استفاده کرده و در راستای اهداف 
حزب و منافع شخصی خود دست به بیت المال ببرند.

فتنه گران
 در صندوق فرهنگیان

وزیر اســبق آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: برخی از مسئولان در 
صندوق ذخیره فرهنگیان از دســت اندرکاران فتنه 88 بوده و همچنین 
برخی از آنها در بنیاد باران مسئولیت هایی داشتند که در نهایت پیگیری 
اهــداف حزبی در این صندوق منجر به اختلاس چند هزار میلیاردی در 

این صندوق شد.
ســیدعلی یزدیخواه مدیرکل اسبق آموزش و پرورش شهر تهران در 
گفت و گو با فارس، در خصوص »عملکرد صندوق ذخیره فرهنگیان«، اظهار 
داشــت: با تغییر هیئت مدیره صندوق ذخیره و با انتخاب مدیرعامل آن 
در ســال 92، این احتمال می رفت که دچار این مشکلات شود و اهداف 

اصلی آن زاویه پیدا کند.
قرعه کشی برای سفر به آنتالیا !

وی ادامــه داد: صندوق ذخیره فرهنگیان دســت به اقداماتی زد که 
اعتراض فرهنگیان را در پی داشت، برای نمونه به جای اینکه این صندوق 
سفرهای زیارتی یا ایرانگردی را ترویج و تشویق کند، سهمی برای سفر به 
آنتالیای ترکیه در نظر گرفت و به همه استان ها و مناطق آموزش و پرورش 
بخشنامه کرده و به آنها سهمیه داد و در مدارس بین معلمان قرعه کشی 

کردند که چه کسی برای سفر به آنتالیا انتخاب شود.

یزدیخواه با بیان اینکه اصلًا رســالت تعلیم و تربیت با این ســفرها 
تناسبی ندارد، تأکید کرد: قرار شد خودروهای گران قیمت وارد کرده و با 
قیمت های 160 تا 170 میلیونی برای فروش به فرهنگیان پیشنهاد کنند.
مدیرکل اسبق آموزش و پرورش شهرستان های استان تهران یادآور 
شــد: با این حــال معلمی که میانگین دریافتــی آن 1/5 میلیون تومان 
بوده است، آیا می تواند این خودروها را خریداری کند! البته ما منکر این 
موضوع نیستیم که باید در مدیریت صندوق ذخیره یک اندیشه اقتصادی 
حاکم باشد تا بتواند از منابع صندوق برای ارزش افزوده و در جهت رفاه 

معلمان استفاده شود.
 وی متذکر شد:  منظورم این است که انحراف در صندوق ذخیره 
از قبل قابل پیش بینی بود و بعضی اوقات نیز تصمیمات نابخردانه ای 
در صندوق گرفته شــد و متأســفانه چیزی که نباید اتفاق می افتد، 

اتفاق افتاد.
یزدیخواه اضافه کرد: به عنوان یک فرهنگی بازنشسته، مطالبه ما از وزیر 
آموزش و پرورش این است که واقعاً نسبت به این موضوع حساس باشد؛چرا 
که این موضوع ارتباط مستقیم تری با افزایش انگیزه شغلی معلمان دارد.

مدیرکل اسبق آموزش و پرورش شهر تهران خاطر نشان کرد:  اگر معلم 
بداند که وزیر آموزش و پرورش پیگیر احقاق حقوق  آنهاست و نمی گذارد 
حقی از آنها تضییع شده و به دنبال برگرداندن مجدد آب به جوی است، 
باعث می شــود که جامعه فرهنگیان اعتماد بیشــتری کنند و در انگیزه 

شغلی آنها مؤثر است.

فرافکنی بدون انتشار اسناد!
یزدیخواه در خصوص اینکه »عنوان می شود تخلفات مربوط به مدیریت 
صندوق ذخیره فرهنگیان مربوط به دولت قبل بوده اســت«، تأکید کرد: 

اگر این طور است، اسناد آن را منتشر کنند.
مدیرکل اسبق آموزش و پرورش شهر تهران تصریح کرد: بنده به عنوان 
عضو هیئت امنای آن زمان،  جلسات طولانی مدت و بعد از ساعت اداری 
برای اعضای صندوق می گذاشتیم و هر ماه معمولاً یک یا دو جلسه برای 

صندوق برگزار می شد.
وی یادآور شــد: در طول این 4 ســال عضویت، اگر مدعی هســتند 
حقوقی به ما دادند، اعلام کنند به چه حســابی ریختند و به چه کســی 

حق الزحمه دادند.
یزدیخواه افزود: در آن زمان همه همت وزارت آموزش و پرورش این 
بود که از این منابع مالی اســتفاده کند و شــرکت های زیان ده صندوق 
ذخیره را منحل کرد و ســهام آن را در بورس و فرابورس عرضه کرده و 

عناصر فهیم و اقتصاددان را در مجموعه هیئت امنا وارد کرد.
مدیرکل اســبق آموزش و پرورش شــهر تهران گفت:  اگر سودی در 
ســال 93 و 94 در صندوق ذخیره تعلق گرفت، تتمه برنامه ریزی های 4 

سال قبل بوده است.
وی عنوان کرد:  البته اوج ســودها، سال 91 و 92 بود و بعد از تغییر 
دولت، این سود شروع به کاهش کرد که آقایان این سود را مصادره و به 

نفع خود کردند.

نمایندگان مجلس شورای اسامی »توسعه 
آمادگی دفاعی و امنیتی« طی 5 ســال آینده 
را جزو محورهای برنامه ششم توسعه تعیین و 

تصویب کردند.
به گــزارش فارس، نمایندگان مجلس شــورای 
اسلامی در نشست علنی دیروز )دوشنبه( مجلس و در 
ادامه رسیدگی به جزئیات لایحه برنامه ششم توسعه 
کشور، ماده 2 این لایحه را مورد بحث و بررسی قرار 

داده و به تصویب رساندند.
به موجب مصوبه مجلس، موضوعات محوری برنامه 
ششــم تعیین شد و در این راستا دولت موظف است 
طرح ها و پروژه های مرتبط با آنها و همچنین مصوبات 
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی در این حوزه ها را در 
بودجه سالانه اعمال نماید. این موضوعات عبارتند از:

1- موضوعات خاص راهبردی شامل آب و محیط 
زیست

2- موضوعات خاص مکان محور شــامل توسعه 
سواحل مکران و اروند و بازآفرینی بافت های ناکارآمد 
شهری )حاشیه شهرها و بافت های فرسوده(، بافت های 

تاریخی و مناطق روستایی
3- موضوعات خاص  بخشــی پیش روی اقتصاد 
شامل معدن و صنایع معدنی، کشاورزی، گردشگری، 
ترانزیت و حمل و نقل ریلی، فناوری های نوین، توسعه 
و کاربست علم و فناوری و اجرای سند تحول بنیادین 
آموزش و پرورش، فرهنگ عمومی و ســبک زندگی 

ایرانی- اسلامی و انرژی

4- موضوعات خاص کلان فرابخشی شامل بهبود 
محیط کسب و کار، بهره وری، فضای مجازی، اشتغال، 
تأمین منابع مالی برای اقتصاد کشــور، نظام عادلانه 
پرداخت و رفع تبعیض، توانمندســازی محرومان و 
فقرا )با اولویت زنان سرپرست خانوار( و ساماندهی و 
پایداری صندوق های بیمه ای و بازنشستگی، پیشگیری 

و کاهش آسیب های اجتماعی
5- توسعه آمادگی دفاعی و امنیتی
توسعه سواحل مکران

 در سیاست های اباغی رهبری 
محمدباقر نوبخت سخنگوی دولت و رئیس سازمان 
برنامه و بودجه در نشست علنی دیروز مجلس شورای 
اسلامی و در جریان بررسی پیشنهاد مربوط به ماده 2 
لایحه برنامه ششم توسعه کشور، اظهار داشت: دلیل 
در اولویت بودن توسعه سواحل مکران سیاست های 

ابلاغی مقام معظم رهبری است.
وی افــزود: تمامی نمایندگان مجلس شــورای 
اسلامی این موضوع را مطالبه می کنند که برنامه ها و 
لوایح باید بر اساس سیاست های ابلاغی از سوی مقام 
معظم رهبری تنظیم شود و دولت نیز این کار را انجام 
می دهد و بر اســاس این سیاست ها توسعه سواحل 

مکران در اولویت است.
نوبخت در پایان با بیان اینکه البته رســیدگی به 
موضوع توسعه سواحل دیگر کشور نیز در دستور کار 
است، خاطرنشان کرد: اما بر اساس سیاست های کلی 
ابلاغی مقام معظم رهبری که فصل الخطاب اســت، 

توسعه سواحل مکران از اولویت هاست.
وی همچنین گفت: اولویت های دولت در برنامه 
ششم توسعه در 4 سرفصل مسائل راهبردی، مسائل 
مکان محور، پیشران های اقتصاد و مباحث کلان کشور 

ارائه شده بود.
نوبخت با بیان اینکــه از نظر برنامه ریزان عمدتا 
بحث بهبود فضای کســب و کار مسئله مهمی است، 
تصریح کرد: برای ایجاد اشتغال باید بحث تأمین مالی 

را مورد توجه قرار دهیم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه تصریح کرد: حاضر 
نیستیم انسان ها را زیر چرخ دنده های ماشین توسعه 
لهِ کنیم، توسعه ای که نتواند فاصله طبقاتی و ضریب 
جینی را کاهش دهد، مورد قبول دولت و نظام نیست، 
به همین علت ما بحث توجه به فقرا و محرومین را در 

این لایحه ارائه کردیم.
نوبخت در پایان با اشــاره به مطرح شــدن بحث 
کاهش آسیب های اجتماعی و بیمه های تأمین اجتماعی 
خاطرنشان کرد: مطرح شدن این موضوع باعث می شود 
تا از اهمیت موضوع اشتغال کاسته شده و دولت نتواند 

به صورت لازم به این موضوع رسیدگی کند.
تعیین متوسط رشد اقتصادی سالانه 

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در نشست علنی 
دیروز و در ادامه رســیدگی به جزئیات لایحه برنامه 
ششم توسعه کشور، ماده 3 این لایحه را مورد بحث 

و بررسی قرار داده و به تصویب رساندند.
به موجب مصوبه مجلس، به منظور دستیابی به 

رشد اقتصادی متوسط سالانه هشت درصد و ضریب 
جینی )34/0( در سال پایانی برنامه، اهداف کمی کلان 

و بخش های اقتصادی تعیین می شوند.
علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی در 
جریان بررسی این ماده گفت: با توجه به امکان تغییر 
جداول در این مــاده، رأی گیری در خصوص جدول 

ماده 3 در زمان دیگری انجام می شود.
وکلای ملت با 173 رأی موافق، 10 رأی مخالف و 
6 رأی ممتنع از مجموع 228 نماینده حاضر در صحن 

پارلمان، این ماده را مصوب کردند.
تذکر به وزیر راه و شهرسازی

ســیده فاطمه حســینی نماینده مردم تهران به 
اتفــاق 14 نفر از دیگر نمایندگان مجلس در تذکری 
به وزیر راه و شهرسازی خواستار تسریع در رسیدگی 
به موضوع تلفات بی شــمار جاده ای در کشور و لزوم 

رفع نقاط حادثه خیز جاده ها شدند.
بیست و دو نفر از نمایندگان به رئیس جمهور لزوم 
صدور دســتور برای تسریع در تخصیص بودجه برای 

احیای دریاچه ارومیه را متذکر شدند.
نادر قاضی پور و علیرضا محجوب نمایندگان ارومیه 
و تهران در تذکری به وزیر آموزش و پرورش خواستار 
تســریع در پرداخت حقوق معلمان حق التدریس و 
تسریع در اجرای نظام رتبه بندی معلمان شدند و به 
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی لزوم صدور دستور به 
ســازمان حج و زیارت برای نظارت دقیق بر عملکرد 

کاروان های زیارتی عتبات را متذکر شدند.

با تصویب نمایندگان مجلس

توسعه آمادگی دفاعی و امنیتی 
جزو محورهای برنامه ششم توسعه تعیین شد

در اقدامی عجیب و ســؤال برانگیز ، مصوبه 
کمیســیون تلفیق مجلس درباره الزام دولت به 
افشای عمومی حقوق و مزایای مدیران از گزارش 
این کمیسیون درباره لایحه برنامه ششم توسعه 

حذف شده است.
به گزارش فارس،  با انتشار گزارش کمیسیون تلفیق 
مجلس شورای اسلامی درباره لایحه برنامه ششم توسعه 
در روز یکشنبه، مشخص شد عبارت »و عموم مردم« از 
تبصره 5 ماده 38 این گزارش حذف شــده است که به 
معنای حذف مصوبه این کمیسیون درباره الزام دولت به 

افشای عمومی حقوق و مزایای مدیران است.
این اقدام عجیب و ســوال برانگیز و البته غیرقانونی 
در حالی صورت گرفته است که در راستای پاسخگویی 
بــه مطالبه عمومی در قضیه فیش های حقوقی نجومی 
مدیران ، کمیسیون تلفیق مجلس در جلسه 21 آذر ماه ، 
ماده الحاقی با 6 تبصره به لایحه برنامه ششــم توسعه 
درباره این موضوع را به تصویب رسانده بود و در تبصره 
5 این ماده ، دولت را مکلف به راه اندازی ســامانه ثبت 
حقوق و مزایای مدیران دســتگاه های اجرایی موضوع 
ماده 5 قانون مدیریت خدمات کشوری و ماده 4 قانون 

محاسبات عمومی و کلیه اشخاص حقوقی و وابسته تابعه 
آنها و ایجاد امکان دسترسی به این سامانه برای نهادهای 

نظارتی و عموم مردم ، کرده بود.
 در این تبصره آمده بود: »دولت مکلف است ظرف 
چهار ماه نسبت به راه اندازی سامانه ثبت حقوق و مزایا 
و پرداخت های مشمولین این ماده اقدام نموده و امکان 
تجمیع کلیه پرداخت ها به مدیران دستگاه های مشمول 
ایــن ماده را فراهم نمایــد به نحوی که میزان ناخالص 
پرداختی به هر یک از مدیران مذکور مشــخص بوده و 
امکان دسترســی به آن برای نهادهای نظارتی و عموم 

مردم فراهم شود«
تصویب این مصوبه توسط کمیسیون تلفیق مجلس، 
با استقبال گسترده کارشناسان و مردم مواجه شد زیرا به 
معنای تغییر رویکرد نظارتی در بخش حقوق و مزایای 
مدیــران از »نظارت متمرکز« و محــدود به نهادهای 
نظارتی به »نظارت عمومی و مردمی« و شفاف ســازی 
وضعیــت حقوق و مزایای مدیران هــم برای نهادهای 
نظارتی و هم برای عموم مردم بود. در نتیجه، پیش بینی 
می شد با این اقدام، ضربه مهلکی که در قضیه فیش های 
حقوقی نجومی به اعتماد مردم به نظام وارد شده است، 

جبران گردد.
با این وجود ، در گزارش کمیســیون تلفیق مجلس 
درباره لایحه برنامه ششم توسعه ، واژه »و عموم مردم« 
از متن تبصره مذکور حذف شــده است. متن تبصره 5 
ماده 38 این گزارش عبارتســت از: »دولت مکلف است 
ظرف چهار ماه نسبت به راه اندازی سامانه ثبت حقوق 
و مزایا و پرداخت های مشــمولین این ماده اقدام نموده 
و امکان تجمیع کلیه پرداخت ها به مدیران دستگاه های 
مشــمول این ماده را فراهم نماید به نحوی که میزان 
ناخالص پرداختی به هر یک از مدیران مذکور مشخص 
بوده و امکان دسترســی بــه آن برای نهادهای نظارتی 

فراهم شود.«
بر اساس پیگیری های صورت گرفته کمیته ای شامل 
رئیس کمیســیون تلفیق مجلس و یکی دو نفر دیگر، 
مصوبات این کمیسیون درباره لایحه برنامه ششم توسعه 
را پس از تصویب و در روزهای پایانی هفته گذشــته به 

اصطلاح تنقیح کرده اند. 
همین کمیته بدون اطلاع سایر اعضای کمیسیون 
تلفیق مجلس تصمیم گرفته اســت که کلمه »و عموم 
مردم« را از تبصره 5 ماده 38 گزارش این کمیســیون 

درباره لایحه برنامه ششــم توســعه حذف کنند که به 
معنای نامحرم دانســتن مردم بــرای اطلاع از وضعیت 

این بخش است.
گفتنی اســت حذف الزام دولت به افشای عمومی 
حقوق و مزایای مدیران از گزارش کمیســیون تلفیق 
مجلس درباره لایحه برنامه ششم توسعه به دلایل مبهم 
و در حالی صورت گرفته است که سال هاست در بیش 
از 50 کشور جهان از جمله آمریکا، کانادا، فرانسه، هند، 
آفریقای جنوبی و حتی افغانســتان از رویکرد »نظارت 
عمومی و مردمی« در این بخش اســتفاده می شــود و 
اطلاعــات مربوط به حقوق و مزایای مدیران به صورت 

عمومی منتشر می شود.
 استفاده از این شیوه در این کشورها توانسته است 
تا حد بسیار زیادی جلوی فساد در این بخش را بگیرد. 
کاهش هزینه های نظارتی همزمان با افزایش کارآیی آن، 
افزایش امکان و سرعت کشف فساد و در نتیجه، بالا بردن 
هزینه انجام فساد برای مدیران، از بین رفتن امکان فساد 
و اهمال کاری نهادهای نظارتی و نهایتا افزایش اعتماد 
مردم به حاکمیت، برخی از دســتاوردهای مهم اعلام 

عمومی وضعیت حقوق و مزایای مدیران است.

رئیس مجلس شــورای اسامی گفت: مرکز 
پژوهش ها هر چه سریعتر برنامه مدون مجلس 
دهم را حداکثر به مدت یک تا دو ماه آینده به 

هیئت رئیسه ارائه دهد.
علی لاریجانی رئیس  مجلس شورای اسلامی دیروز 
در پنجمین همایش ملی نقــش پژوهش در فرایند 
قانون گذاری که در سالن مشروطه برگزار شد اظهار 
داشت: مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی در 
زمینه برنامه ششــم توسعه تلاش های زیادی داشته 
اســت که مشکلات و نظرات زیادی در برنامه بود اما 
تلاش شد مطالب مهمی در کمیسیون تلفیق برنامه 

مطرح شود.
رئیس  مجلس شورای اسلامی همچنین تصریح 
کرد: زمانی که مجلس شورای اسلامی به مواردی از 
جمله موضوع بررسی برنامه می پردازد مرکز پژوهش ها 
باید مشــاور فکری مجلس باشــد همچنین ســند 
استراتژی در اختیار نمایندگان قرار دهد که براساس 

اولویت ها مشخص باشد.
به گزارش فارس رئیس  مجلس شورای اســلامی 
ادامه داد: مرکز پژوهش ها هر چه سریعتر باید برنامه 
مدون مجلس دهم را ظرف مدت یکی دو ماه آینده با 
اولویت بندی به هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی 

ارائه دهد.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود همفکری 
بین مرکز پژوهش ها و مجلس شورای اسلامی را یک 
امر ضروری و مهــم خواند و تصریح کرد: ایجاد یک 
همفکری برای تحلیل مسائل در میان نمایندگان باید 
وجود داشته باشد که این امر تلاش مرکز پژوهش های 

مجلس را می طلبد.
لاریجانی ادامه داد: در رأس کشور مهمترین نکته 
این است که کشور چابک باشد مثلا اگر برنامه ششم 
به فربه شدن بخشی از دستگاه ها کمک می کند این 

به درد کشور نمی خورد.  
همه باید از قانون

 تبعیت کنند
عباسعلی کدخدایی ســخنگوی شورای نگهبان 
نیز در همایش نقش پژوهش در فرآیند قانون گذاری 
اظهار داشت: یک قانون که وضع می شود باید به نتیجه 
رسیده و مشکلی را حل کند. برخی قوانین وجود دارند 

که زمانی که به تصویب می رسند در حقیقت هیچ اثر 
اجرایی ندارد.

سخنگوی شورای نگهبان ادامه داد: گاهی به قدری 
قانون تولید می کنیم که نمی دانیم اینها چگونه باید در 
کنار هم قرار بگیرند و چگونه باید مشکلات جامعه را 
حل کنند لذا تردیدها و ابهاماتی را برای مردم ایجاد 
می کند که هیچ گاه هم نمی توانیم آنها را حل کنیم. 

کدخدایی گفت: ما در شورای نگهبان نمی توانیم 
در برنامه نمایندگان دخالت کنیم و نمی توانیم بگوییم 
چرا چنین قانونی را به تصویب رساندید اما باید گفت 
فراوانی قوانین مشکل جدیدی برای کشور شده است.

کدخدایی تاکید کرد: بنابراین می طلبد که همه 
مسئولان به فرهنگ تبعیت از قانون اقتدا داشته باشند 

و بعد هم این موضوع را به مردم تسری دهند.
وی تاکید کرد: تنقیح قوانین از مسائلی است که 
بایــد با روش علمی صورت گیرد، ما در قانون گذاری 
نیــاز به علم تنقیح داریم چرا که در غیر این صورت 

مشکلات مان باقی خواهد ماند.
گسست میان قوانین
 با سیاستهای کلی 

امیــدوار رضایی معاون قوانین مجلس شــورای 
اسلامی نیز در »قانون« را یکی از مظلوم ترین واژه ها 
خوانــد و با اشــاره به اینکه هر جا مشــکلی بوجود 
می آید سخن از کمبود قانون می کنند گفت: بسیاری 
از اوقــات بی اطلاعی از قوانیــن موجود موجب بروز 

مشکلات می شود.
وی کاهش فاصله میان پیشنهادها تا تبدیل آن به 
قانون را به معنای پخته تر شدن ادوار مجلس شورای 
اسلامی خواند و گفت: یکی از آسیب های موجود در 
حوزه قوانین تعدد طرح ها و لوایح اصلاحی و الحاقی 

است و استفساریه ها است.
رضایی آســیب دیگر را گسســت میان قوانین، 
سیاست های کلان و چشم انداز کشور خواند و گفت: 
در بعضی جاها تورم و بعضی  جاها کمبود قانون داریم.

معاون قوانین مجلس با ذکر این نکته که همه وزرا 
مکلف به پاســخگویی به معاونت مجلس در موضوع 
تنقیح  قوانین هســتند اظهار داشت: اصلاح 4 مورد 
از قانون انتخابات در عرض 13 سال در شأن مجلس 

و دولت نیست.

با انتشار گزارش کمیسیون تلفیق مشخص شد

حذف سؤال برانگیز بند افشای حقوق و مزایای مدیران

لاریجانی در همایش نقش پژوهش و فرآیند قانونگذاری:

مرکز پژوهش ها هر چه سریع تر برنامه مدون مجلس دهم را ارائه دهد

روحانی در تماس تلفنی رئیس جمهوری روسیه:
تقویت همفکری و همکاری تهران – مسکو 

در کمک رسانی به مردم سوریه ضروری است
روسای جمهور ایران و روسیه در تماس تلفنی بر تقویت همکاری 

تهران و مسکو در کمک رسانی به مردم سوریه تاکید کردند.
روســای جمهوری اســلامی ایران و فدراسیون روسیه عصر دوشنبه در 
تماسی تلفنی درباره مهمترین موضوعات دوجانبه ، منطقه ای و بین المللی 

گفت وگو و تبادل نظر کردند.
حسن روحانی در این تماس تلفنی، با تاکید بر ضرورت تداوم حمایت 
دولت های ایران و روسیه از مردم سوریه در این دوران سخت گفت: بسیار مهم 
است که مردم سوریه احساس کنند در مبارزه علیه تروریست ها تنها نیستند.

روحانی ضمن انتقاد از بی توجهی غربی ها نسبت به مردم بیگناهی که 
در شرایط بسیار دشوار و تحت ستم تروریست ها در شهرهای مختلف سوریه 
گرفتار آمده اند ، تقویت همفکری و همکاری تهران – مسکو  و تداوم کمکهای 
دارویی و غذایی برای مردم ســوریه و ترغیب دیگر کشــورها به ارسال این 

کمکها را ضروری برشمرد.
رئیس جمهوری همچنین از نشست وزیران خارجه ایران، ترکیه و روسیه 
در مسکو استقبال کرد و گفت که این نشست می تواند به هماهنگی بیشتر 

سه کشور در کمک به مردم سوریه یاری برساند.
ولادیمیر پوتین رئیس جمهوری روسیه نیز در این تماس تلفنی، بیرون 
راندن تروریســت ها از شــهر حلب و حاکمیت دولت سوریه بر این شهر را 
موفقیت آمیز دانست و بر ضرورت تداوم همفکری و همکاری تهران – مسکو 

در این عرصه تاکید کرد.
رئیس جمهوری روســیه نیز حمایت و ارســال کمکهای انساندوستانه 
به مردم ســوریه را در شرایط کنونی ضروری خواند و گفت: وظیفه جامعه 
بین المللی و از جمله ایران و روسیه در دوره کنونی ، حفاظت از مردم سوریه 

و تداوم کمک رسانی به آنان در این شرایط دشوار است.
وی همچنین بر ضرورت کمک رسانی به مردم بی دفاع و غیرنظامی سایر 

مناطق سوریه تاکید کرد.
رئیس  قوه قضاییه:

معادلات دشمن در منطقه 
با آزادی حلب به هم خورد

رئیس  قوه قضاییه آزادسازی حلب را موجب تغییرات اساسی 
در معادلات منطقه ای و فرامنطقه ای دانست و گفت: این اتفاق تمام 
برنامه های غربی ها و اذناب منطقه ای آنها را بر هم زد و از این جهت 

اثرات بسیار مهمی داشته است.
به گزارش روابط عمومی قوه قضاییه، آیت ا... آملی لاریجانی در جلسه 
مســئولان عالی قضایی با تبریک آزادسازی حلب به ملت و دولت سوریه، 
جبهه مقاومت و همه مسلمانان تصریح کرد: آزادی حلب، تغییرات اساسی در 
معادلات منطقه و فرامنطقه ای ایجاد کرد. غرب و تروریست ها می خواستند 
حلب را مرکز و پایگاه اقدامات تروریســتی خود برای ایجاد تغییر در کل 
منطقه کنند اما آزاد ســازی حلب موجب شد که این خواب تعبیر نشود و 

برنامه غربی ها و اذناب منطقه ای آنها بر هم بخورد.
رئیس  دستگاه قضایی با اشاره به برخورد کشورهای غربی با آزاد سازی 
حلب اظهار داشت: تمام تلاش کشورهای غربی در شورای امنیت این بود 
که به نحوی تروریست ها را در منطقه نگه دارند و حالا کشوری مثل فرانسه 
که خود ادعای مقابله با تروریسم را دارد و مدت های مدیدی به دلیل حوادث 
تروریستی پاریس، وضعیت امنیتی اعلام کرده بود، امروز حامی تروریست ها 

شده و در پی آزادی حلب، برج های خود را سیاه پوش کرده است. 
آملی لاریجانی با اشــاره بــه حمایت مدعیان مقابله با تروریســم از 
تروریست ها خاطر نشان کرد: برخی کشورهای مرتجع نیز که موجب ایجاد 
شکاف در منطقه شده اند و تروریست ها را به جان مردم انداخته اند از سوی 
مدعیان حقوق بشر مورد حمایت قرار می گیرند و این دوگانگی و نفاق در 

عمل، امر بسیار عجیبی است.
رئیس  قوه قضاییه با بیان اینکه تقسیم تروریسم به خوب و بد مفهومی 
ندارد، تصریح کرد: تروریســت هایی که یک نوجوان 12 ساله را در مقابل 
دوربین ها گوش تا گوش ســر می برند، از سوی غرب تروریست های خوب، 
معتدل و قابل حمایت به شمار می آیند! غافل از اینکه با تغییر عنوان، ماهیت 
این گروه ها عوض نمی شود و چنین رفتاری تنها این پیام را با خود دارد که 
هر کس با غرب همراه باشد ولو بدترین موارد نقض حقوق بشر را هم مرتکب 
شود اقداماتش در راستای حقوق بشر است و هر کس با غرب همراهی نکند، 

هر اقدام قانونی هم که انجام دهد مرتکب نقض حقوق بشر شده است.
حقوق  بشر امروز ابزاری برای فشار

 به کشورهای مستقل است
وی افزود: بر اســاس همین دیدگاه اســت که عربستان با ارتکاب این 
همــه جنایت در یمن علیه زن و مــرد و پیر و جوان و ارتکاب اعمالی که 
در عرف بین الملل، جنایت جنگی به شــمار می آید از سوی غرب حمایت 
می شود لذا باید گفت که حقوق بشر امروز ابزاری برای فشار به کشورهای 

مستقل و حق طلب است.
رئیس  قوه قضاییه با بیان اینکه آزادی حلب نشان داد که صبر و استقامت 
یک ملت در مقابل قدرت ها به پیروزی منجر می شــود ابراز امیدواری کرد 
که با تلاش و مجاهدت دولت و ملت سوریه و حامیان مستضعفان، کل این 

کشور از شر تروریست ها خلاص شود.
آملی لاریجانی دربخش دیگری ازسخنان خود با تاکید بر لزوم هوشیاری 
مردم و مسئولان در قبال تفرقه افکنی دشمن تصریح کرد: ما باید با همدلی، 
همزبانی و وحدت در کشور و به ویژه با عمل به توصیه های رهبری و راهبردها 
و سیاست های کلی که ایشان برای پیشبرد اهداف جمهوری اسلامی ترسیم 

می کنند در مقابل نقشه های شوم دشمن بایستیم.
وی اعتماد به حمایت غربی ها را اشتباه دانست و با بیان اینکه آمریکا 
به خوبی چهره خود را در قضیه برجام نشان داد، ابراز امیدواری کرد که با 
بصیرت و توجه مردم و مسئولان، توطئه های دشمن به کلی خنثی شود.


